
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 20 (Alm. del), som Folketingets Sund-

hedsudvalg har stillet til ministeren for sundhed og forebyggelse 

den 14. oktober 2008. 
 

Spørgsmål 20: 
"Ministeren bedes oplyse, hvorfor ministeriets udredning fra 2007, som skulle  

undersøge mulighederne for en omlægning af de offentlige tilskud til tandpleje  

ikke blev sendt ud til høring på trods af løfter herom fra den daværende  

sundhedsminister." 

 

Svar: 
Jeg kan oplyse, at da Udredning om omfordeling af tilskuddet i voksentandplejen 

forelå i august 2007, blev den sendt direkte til Folketingets Sundhedsudvalg, jf. 

folketingssamling 2006-07, alm. del, bilag 710.  

 

Endvidere blev udredningen sendt direkte til de vigtigste interessenter, herunder 

Tandlægeforeningen, Tandlægernes Nye Landsforening, Dansk Tandplejerforening 

og Danske Regioner, og den blev lagt på ministeriets hjemmeside. 

 

Udredningen blev således offentliggjort og samtidig blev Folketinget og overens-

komstparter mv. informeret med henblik på, at de enkelte elementer i udredningen 

straks kunne indgå i den videre debat om indretningen af tilskuddet i voksentand-

plejen. Udredningen blev til gengæld ikke sendt i egentlig høring, som det tidligere 

havde været planlagt. 
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